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SENIORRÅDSMØDE 

 
Dato: 02.05.25 Kl. 10.00-15.00  Sted: Seniorhuset I.P. Schmidt 
 
 
Deltagere: Carsten Jørgensen, Grethe Ærensgaard, Ann-Lene Norbeck, Claes Ole 
Andersen, Ib Christian Ahle Kristensen, Jørn Fischer, Kirsten Høj Nielsen, Søren Peter 
Jensen 
Forvaltningen: Signe Lunn Walls deltager fra kl. 10.00-13.00 
 
 
Fraværende: Søren (afbud),  
Referent: Claes 
Ordstyrer: Jørn 
 

 

DAGSORDEN / REFERAT 

 

1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt uden ændringer. 
 

2. Orienteringssag: Besøg af Svend Davidsen, ny områdeleder for Plejehjem 
og demens kl. 10.00-11.30 
Sagsbeskrivelse: Rådet hilste på den nye områdeleder og introduceredes for 
plejehjemmene i Fredericia Kommune. Herunder introduktion til Eden og 
hvordan det kobler sig til Ældreloven. 
 
Orienteringen blev taget til efterretning med en god række spørgsmål fra 
Seniorrådet som Svend fint svarede på undervejs. 
 

3. Orienteringssag: Besøg af Peter Vest, specialkonsulent kl. 11.30-12.30 
Sagsbeskrivelse: Peter kommer og holder oplæg om velfærdsteknologi i 
Fredericia Kommune. 
 
Orienteringen blev taget til efterretning. 

 
4. Orienteringssag: Senior- og Socialudvalgets dagsorden  

Signe fortalte om relevante sager på Senior- og Socialudvalgets dagsorden. 
med fokus på: 
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-    Orientering om ”Social Sundhed”s arbejde i Fredericia 
- Genopretningsplanen for økonomien på Senior- og socialområdet 
- Budget 2026-2029 for Senior- og Socialudvalget 
- Ældrelov: Væsentlige ændringer som følge af ny Ældrelov 
- Ældrelov: Helhedspleje i høring 
- Ældrelov: Forebyggende hjemmebesøg og ny lovgivning 
- Ny tilgang til visitation af praktisk hjælp 
- Tiltag for at styrke SOSU-elevuddannelsen i Fredericia Kommune 

 
Orienteringen blev taget til efterretning.  
 

5. Beslutningssag: Ældrelov: Helhedspleje i høring 
Sagsbeskrivelse: Seniorrådet skal afgive høringssvar om helhedspleje. 
Seniorrådet skal træffe beslutning om, hvem/hvordan de vil udarbejde 
høringssvaret 
  
Beslutning: Ann-Lene, Claes og Carsten kigger sammen på de dokumenter 
som Signe præsenterede os for i løbet af næste uge, 9.maj 10:00 på IPS. 
Høringssvaret rundsendes til hele Seniorrådet for evt. kommentarer. 
 

6. Beslutningssag: Valg af næstformand 
Kirsten Høj Nielsen blev valgt som Seniorrådets nye næstformand. 
 

7. Opfølgning dialogmøde med Senior- og Socialudvalget d. 22. april  
Mødet var en god oplevelse for Seniorrådet, og det oplevedes at det var en 
gensidig følelse.  
Vi skal kigge på hvilke emner vi vil have på det næste dialogmøde med 
udvalget. 
 

8. Orienteringssag: Velfærdsteknologi 
Arbejdsgruppen består af: Jørn og Carsten og de kommer med en råskitse som 
vi konfirmerer på næste møde i Seniorrådet. 
 

9. Fremtidige møder og arrangementer 
- Årsmøde d. 29. april 

Flot fremmøde. Fremover skal vi nok tilbyde kaffe til starten af årsmødet. 
Gode foredrag og oplæg, dog savnedes praktiske hjælpemidler i fysisk 
form.  
 

- Synlighedsgruppen 
Ann-Lene laver et udkast til en pamflet.  
Claes har i øvrigt taget kontakt til Mogens for at kaste sine 29 års erfaring 



3 

ned i kurven med Mogens’ erfaring til vores kommunikationen i Elbo-
Bladet. 
 

- Deltagelse i 4-by møde i Kolding d. 3. juni 
Ann-Lene, Kirsten, Jørn og Carsten deltager. 
 
 

10. Eventuelt / nyt fra rådets medlemmer 
 
- Carsten har talt med Flemming vedr. Senior-Nyts forening, og vender 

tilbage med nyt til vores møde 28.maj. 
- Grethe blev mindet om bogindkøb af ”De nye ældre”, Kirsten tager i 

Billunds Boghandel og hører om bøgerne er kommet hjem. 
- Kirsten og Carsten mødes med Ældresagen 19.maj. Ældresagen har 

inviteret os. 
- 15.maj er der møde med kommunen vedr. økonomi. Formandskabet 

deltager. 
- 6.juni er der møde i valgbestyrelsen. Formand, næstformand deltager, Ib 

vil også gerne være med. 
- Michela bedes bestille en kande mælk med til traktementet til 

seniorrådsmøderne i fremtiden. 
- Seniorrådet anbefaler at kommunen anvender skrifttyper med fod i sine 

materialer, da disse skrifttyper gør tekster lettere at læse. 
- Grethe påpegede, at vi skal have opdateret data i Det sociale kompas. Og 

at vi skal kigge det gennem inden det næste møde den 28.maj, Claes 
checker dette af. 
 

11. Gode råd til udvalget  
 
Seniorrådet har fået en henvendelse som går på gratis busser. Bekymringen gik på 
adgang til busserne for de borgere, der har udfordringen med at nå ind i bussen, 
og finde sin plads inden den kører. Tilgængelighed for de borgere som gerne vil 
benytte sig af tilbuddet, men er usikre på om de kan nå at komme ind og finde 
pladsen, vil være et opmærksomhedspunkt for Seniorrådet. 
 
  
 
 
 
 
 
 
Ved spørgsmål til referatet kontakt formand Carsten Jørgensen på mail 
(carsten.jorgensen@fredericia.dk) eller telefon (3027 2789) 
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